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NAGYBÖJT 2. VASÁRNAPJA                    C év            1– 4 oldal 

 

Olv.: Ter 15,5-12.17-18 – Fil 3,20-4,1 – Lk 9,28b-36 

Urunk színeváltozása  
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek!  
Minden vasárnap, amikor itt találkozunk,  
az Isten kegyelmét említjük legeslegelőször,  
azt az isteni szeretetet, amely képes bennünket átalakítani! 

 

Miért jövünk ide?  
Azért, hogy az Isten szeretete, az Istenről szóló tanítás érintse lelkünket  
és alakítson át új emberré bennünket! Különben semmi értelme idejönni! 
E nélkül maximum valamilyen közösségi megnyilatkozás lehet,  
de semmit se ér a közösség, ha lelketlen, sőt majdnem, hogy veszélyes! 

 

Ezt a szentmisét ajánljuk fel magyar nemzetünkért!  
Mondhatnám: történelme során oly sokat szenvedett, oly sokat küzdő, 
viaskodó nemzetünkért, hogy élete legyen! Tartsunk önvizsgálatot! 

 

Szentbeszéd 

Legnagyobb nemzeti ünnepünk után vagyunk! 

 

Kedves Testvérek! Azt gondolom, hogy még sohasem hangzott el ilyen egyértelműen 
nemzetünkre vonatkozóan a küldetésünk! Miniszterelnök úr arról beszélt, nemzetünk 
egyértelművé tette történelme során, – 1000 évvel ezelőtt lettünk keresztények – hogy annak 

köszönheti azt, hogy ma itt vagyunk, bár egyre kevesebben, hogy a keresztények családjába 
épültünk, ennek a nagy családnak lettünk tagja.. 
  

Aztán jó párszáz éven át a legsajátosabb küldetés jutott osztályrészül ennek a nemzetnek. 
Lehet, hogy egyszer egy szentbeszédben megpróbálom végigvezetni az 1000-dik évtől 
napjainkig, miben is állott a mi egészen rendkívüli, sajátos, egyedülálló küldetésünk, amely az 
életünket jelentette és közben az európai kereszténység védelmezője lettünk. 
 

Miniszterelnök úr azt mondta: 
mi a keresztény értékekről, a keresztény kultúránkról 

sohasem fogunk lemondani! 

 

Miniszterelnökünk értékeli a keresztény örökséget és nagy bizalma van bennünk, hogy mi is 
értékeljük ezt az örökséget! Mi tudjuk, mit jelent nekünk a keresztény kincsünk és ő ezt 
nagyon egyszerűen így fogalmazta meg már egész Európára kiterjesztve: Kereszténység 
nélkül Európa már más Európa lesz, tehát rajtunk múlik, hogy ezt az örökséget vállaljuk-e? 

 

Miniszterelnök úrnak volt még egy fontos mondata: 
Hogy állunk az Istennel? 
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Nem tudom, mennyire figyeltek fel erre a mondatra! Lehet keresztény örökségről, keresztény 

kultúráról beszélni, mindarról, amit a keresztény Európa hozott a világnak. Ma még föl se 
fogják nemcsak a keresztények, a magukat kereszténynek mondók sem, de még a pogányok 
sem fogják fel, ha a keresztény Európa eltűnik, ez mekkora vesztesége lesz a világnak! Ebből 
a szempontból jelentős ez a kérdő mondat, amit miniszterelnök úr megfogalmazott: 
 

Hogy állunk az Istennel? 

 

A kérdés erről szól: lehet keresztény örökségről, keresztény kultúráról beszélni, minden azon 
múlik, hogyan is állunk az Istennel? A mai vasárnap mintha ezt a kérdést akarná tisztázni. 
 

Két világ találkozásáról van szó 
A Bibliában hallottuk, Isten kiválasztja Ábrahámot.  
Jézus fölvisz a hegyre magával három apostolt.  
Ábrahám esetében, az apostolok esetében is: 
Az Istennel való találkozásnak lettek a megajándékozottjai,  
mert elfogadták a meghívást! 

 

Ábrahám nem tudta, hogy mit akar vele az Isten,  
de neki elég volt az, hogy az Istennek terve van vele! 
Ez a három apostol sem tudta, hogy mi vár rájuk a hegyen! 
De a találkozás világossá tett számukra mindent! 

 

Ezért olyan fontos a mi esetünkben is az Istennel való találkozás! 

E nélkül nem lehetünk keresztények!  
 

Mire megy ki a találkozás? 

Istennel maradhatunk-e csupán földi emberek?  
Ma ezt a játékot játssza Európa, emlegeti az Istent,  
meg az örökséget, de Isten nélkül él!  
 

Ezek a találkozások arról győznek meg bennünket,  
hogy aki Istennel találkozik, az égi emberré válik!  
Érthetőbben: - ha égről van szó, Isten a magasból, égből –  

válunk-e lelki emberré, mert erről van szó! 
 

A két világ találkozása:  
A földi ember válik-e lelki emberré? A kérdés ezen dől el! 

 

Pilinszky János mondja – döbbenetes a megfogalmazása – Halálra vált menet az emberiség 
sorsa! Radnóti Miklós azt mondja: Valahányan halálra vált lényekként járkálunk a Földön! 
Előbb-utóbb mindegyikünk meghal. A kérdés az, hogy a kereszténységgel való találkozásunk, 
ezt megelőzően az Istennel való találkozásunk eléri-e azt, hogy földi emberekből lelki 
emberekké válunk: a lelki értékek határozzák meg az életünket, a döntéseinket, egész 

szellemiségünket, mert erről szól a keresztény üzenet!  
 

Ma világos és egyértelmű választ ad az evangélium:  
Az évezredekkel ezelőtti üzenet aktuális a harmadik évezredben itt Európában is: 

Az Istennel való találkozás eléri azt, 
amire az embernek magának és a világnak is szüksége van! 
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 Hallottuk a jelenetet, ami tanító üzenet!   
Jézus fölmegy a hegyre Péterrel, Jakabbal, Jánossal.  
Ott két ószövetségi szereplőről is hallunk, Mózesről és Illésről..  
Mindaz az üzenet, ami elhangzik ebben a tanító történetben,  

megadja a világos választ, csak a szereplőkre kell odafigyelni!  
 

A főszereplő természetesen Jézus Krisztus,  
akivel kapcsolatosan halljuk az üzenetet:  
- már megkeresztelkedésekor is hallottuk az Atya üzenetét:  
Ez az Én szeretett Fiam, őt hallgassátok! - 

Most: Ez az Én Választottam, őt hallgassátok!  
Ha sikerül odafigyelni Jézusra, sikerül meghallani üzenetét,  
akkor új emberré válunk!  

 

Két ószövetségi szereplő Mózes és Illés  
Azt hallottuk, hogy Jézus haláláról beszélgettek. A görög Szentírás, de a latin is a halálát 
sajátosan azzal a szóval adja vissza, - orvosok is vannak itt – az orvosok is, amikor egy ember 

meghal, akkor azt írják rá a dokumentumra: exitus = kiment ebből a világból. Ugyanezzel a 
szóval adja vissza a Szentírás:  
 

Arról beszélgettek, hogy Jézus hogyan megy ki ebből a világból! 

 

A kérdés az, hogy addig, amíg itt van Jézus,  
az Atya figyelmeztetése mennyire fontos nekünk  
azzal a választott Fiúval kapcsolatosan,  
akinek mindennél fontosabb az Atya akarata! 
Aki azért jött, hogy az Atya akaratát teljesítse!  
Aki azért jött, hogy az Isten szeretetét megmutassa nekünk! 
Ezért mindenre kész, minden áldozatra kész! 

Jézus tanítása ezért igazolt! 

 

Semmit sem ér az én prédikációm itt, - valószínű, nem is ér semmit, mert ha érne valamit, 
akkor lennének itt emberek – mert az emberek csak a szót hallják meg jó esetben. Jézus szava 
mögött ott van az emberekért hozott áldozata! E nélkül minden emberi szó: zengő érc, pengő 
cimbalom. Az emberek könnyen mentik föl magukat azzal, hogy jó, ő beszél, neki ez a dolga. 

Meghallgatjuk, itt bemegy, itt kimegy és éljük az életünket. Csakhogy ez az élet elárulása!  
 

Mózes a törvények embere, ő hozza a parancsolatokat az emberiségnek!  
Illés a tanító, ő hozza a hiteles tanítást az embereknek!  
A kérdés az, hogy mindennél fontosabb-e az Atya akarata nekünk,  
vagy a magunk akarata mindennél fontosabb  
és az, amit az emberek elvárnak tőlünk.  
Ha Illésre gondolunk: mit ér számunkra a másik ember életáldozata,  
vagy esetleg csak azt mondjuk, jó bolond, vagy csak kihasználjuk. 

 

Valójában miről van szó? Nagy váltásról!  
Az Ószövetség a törvények világa, az Újszövetség a szeretet világába lép át!  
Ez a nagy változás! A törvények világa a szeretet világává válik.  
Az ember lelki újjászületése nem a törvények világában érhető utol,  

hanem a szeretetében, az áldozataiban! 
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Ma Európa sorsa fölött aggódó szívvel - talán mondhatom - szenvedünk, féltjük az örökséget. 
A kérdés ez: hogyan állunk az Istennel? Sikerült-e az Ószövetség világából átlépni az 
Újszövetség világába? Mindennél fontosabb-e az, amit az Isten ad elénk, vagy azt állandón 
fölülbíráljuk? A tanítás lényege nem a szó, hanem az áldozat, ami a tanítást életre váltja!  
 

Hogy állunk az Istennel? 

Úgy, amennyire fontos nekünk az Isten akarata! 

Úgy, amennyire a tanításunkat  
alá tudjuk támasztani áldozatainkkal! 

 

Sajátos helyzetben vagyunk, sajátos perspektívát vázol fel nekünk a miniszterelnökünk. 
Annak örülünk, hogy ilyen ember a mi vezetőnk, akinek fontos a kereszténység, a keresztény 
örökség, ezáltal fontos a nemzet élete! Ez az örökség menthet meg bennünket, vagyis földi 
emberből a lélek embereivé leszünk-e? Európát is csak ez mentheti meg! 
 

Mit hoz a jövő? Nem Brüsszelben dől el, hanem az önök lelkében és a nemzetek embereinek 
a lelkében, Európa embereinek a lelkében! Ezen a szentmisén azért imádkozunk, hogy a két 
világ találkozása olyan fényesen jelenjen meg a mi újjászületésünkben, mint amilyen fényes 
volt Jézus arca ezen a csodálatos találkozáson!  
 

Isten segítsen bennünket, 
hogy titkainkat, kincseinket ne csak megőrizzük, 

meg is tudjuk mutatni a világnak! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Isten az életünk jutalmazója! 

Igazságszolgáltatást ne a Földön várjunk! 

 

Kedves Testvérek! Ezzel a tudattal imádkozzuk ezt az imádságot, amit Jézus tanított nekünk, 
mert különben téves útra tévedünk. Nem régen Ausztriában egy konferencián én is tartottam 
előadást. Előttem egy cseh előadó szerepelt, aki azzal fejezte be az előadását, ő a 
leghitetlenebb nép fiai közül való. Valóban Európában állítólag a leghitetlenebb nép a cseh.  
 

Az ismerkedéskor én mondtam, hogy magyar vagyok. Mondták, a diktátortól, a diktatúrából? 
Folytattam, milyen jó nekem, hogy én egy olyan országból jövök, ahol az alkotmány Isten 
nevével kezdődik. Nekünk egy olyan vezetőnk van, akit ugyan diktátornak tartanak itt is 

sokan, pedig… Nem is tudtam tovább folytatni, mert tapsvihar tört ki! Hogy van ez? Ez az 
emberi… Imádkozzunk! 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Ezek után a nagyon szép ünnepek után kérjük Isten áldásával segítségét 
abban, hogy megfeleljünk hivatásunknak! Bátorító és vigasztaló Pió Atya üzenete, aki égi 
látomására hivatkozva nagyon szép jövőt ígért nekünk! Adja meg az Isten, hogy így legyen! 

 


